
Pracovná skupina pre POCC/CCC

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 18. september 2024

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre POCC/CCC

Predsedal: Predsedala generálna tajomníčka C-C Elli Tsiforou (GR).

Príprava prezídií 25. – 27. 9. 2024

E. Tsiforouová predstavila program prezídií, na ktoré bol prizvaný viceprezident Európskej
investičnej banky, ktorá bola účastníkom Strategického dialógu (SD) o budúcnosti
poľnohospodárstva. Bude sa prerokovávať aj nová Komisia, na pozíciu komisára pre
poľnohospodárstvo a potraviny je navrhnutý Christophe Hansen (LU), sekretariát s ním plánuje
v blízkej dobe usporiadať jednanie. Viac informácií o novej Komisii je k dispozícii na webe Komisie.
Ďalej upozornila na rozkol 2 zásadných dokumentov, z ktorých by mala budúca Komisia
v poľnohospodárskych otázkach vychádzať – záverečná správa SD  a Draghiho správa
o konkurencieschopnosti Európy.

V diskusii DK reprezentantka informovala o navrhovanom komisárovi za DK pre energetiku.

informácie o postupe schvaľovania rozpočtu C-C na rok 2025●

Sekretariát informoval o zasadnutí Finančného a riadiaceho výboru C-C dňa 25. 7. 2024 k analýze
ekonomickej perspektívy a ďalšieho vývoja v roku 2025. Výbor vypracoval návrh rozpočtu C-C na rok
2025, pričom bolo rozhodnuté, že poplatky pre všetkých členov môžu zostať na rovnakej úrovni aj
napriek indexácii hlavných nákladov. Návrh rozpočtu bude predložený na prezídiách.

SD●

Hlavný výsledok správy SD bude predmetom prezídií a taktiež budú zahájené jednania k príprave
Vízie o budúcnosti poľnohospodárstva EÚ.

Na schválenie:

AgETS●

Návrh reflexného dokumentu C-C týkajúceho sa systému obchodovania
s emisiami poľnohospodársko-potravinárskych výrobkov (AgETS) vypracovala pracovná skupina C-C
pre životné prostredie a bude možné ho použiť na workshopoch, ktoré  usporiada  za týmto účelom
spoločnosť Trinomics.

Najväčšie diskusie pri prerokovávaní návrhu sa týkali odmietnutia akéhokoľvek systému AgETS, na
záver sa dosiahol kompromis, v rámci ktorého je Komisia vyzvaná na prijatie strategickej politiky pre
poľnohospodárstvo, ktorá vyváži ciele v oblasti klímy a potravinovej bezpečnosti, ekonomickej
odolnosti a rozvoja vidieka. Komisia by totiž mala preskúmať aj iné možnosti než systém AgETS.

Diskusia:



FR reprezentantka odporučila zvážiť nadchádzajúce kroky, dokument totiž podľa nej stanovuje len to,
čo poľnohospodárska komunita odmieta, ale nenavrhuje riešenia.

DE reprezentant tiež neodporučil neustále primárne požadovať len finančné prostriedky, za prvý
krok označil nájdenie vhodného systému pre poľnohospodárstvo.

UK reprezentant tiež odporučil najprv nájsť riešenie, ktoré pre poľnohospodárov nebude
predstavovať prehnanú byrokratickú záťaž.

Dokument bol schválený a bude predložený na prezídiách.

prijatie interného pozičného dokumentu C-C k revízii dohody o pridružení s UA●

Na prerokovanie návrhu interného dokumentu boli usporiadané 2 špecifické rokovania skupiny
POCC/CCC, sekretariát hodlá zahájiť vlastné vyjednávanie s UA stranou ohľadom podmienok ďalšej
liberalizácie. Aktualizovaná verzia návrhu dokumentu bude rozoslaná na písomnú schvaľovaciu
procedúru a následne predložená na schválenie prezídiám.

Pre informáciu: nitrátová smernica

Sekretariát informoval o procese revízie nitrátovej smernice, v rámci ktorej prebehne 4. 10.
workshop zúčastnených strán. Sekretariát C-C obdržal pozvánku na prerokovanie témy nákladov
a prínosov smernice o dusičnanoch. Sekretariát rozoslal členským organizáciám výzvu na zdieľanie
poznatkov k príprave odpovedí na príslušné otázky.

Informácie o Kongrese európskych farmárov

Sekretariát pripomenul informácie o príprave kongresu, ktorý sa bude konať v Bukurešti v dňoch 23.
– 25. 10. 2024 a vyzval na skorú registráciu.

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

 

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.


